
Kedves Dávid! 

Természetesen hozzájárulok ahhoz, hogy név és cím nélkül felhasználd az általam alább közölt adatokat nyilvános 

fórumokon. Egyben kijelentem, hogy a rendszer kiválóan működik és hogy a telepítési hely adottságainak megfelelő 

termelési eredményeket hozta. 

A beépített inverter méretezése a rendszer csúcsteljesítményéhez képest ideális, sem túlterhelés miatti levágás sem 

termeléskiesés nem volt. 

(Szoftverfrissítést kétszer végeztem már a Froniuson, csak hogy ne maradjunk le semmi jóról...) 

Szeretnék ezzel is hozzájárulni ahhoz, hogy az Interneten keringő rengeteg butaságot, téves információt 

és téves következtetésekből származó hitvitákat csökkentsük. 

Ígéretemhez híven alább mellékelem a lezárt évre vonatkozó termelési és fogyasztási adatokat. 
Az elvárt termelés rovatban az ERA5 módszert vettem alapul és ennek havi adatai szerepelnek a Becsült 
havi termelés sorban illetve a grafikonon 

  

A tényleges termelés végülis egyik szimulációt sem igazolta pontosan -bár az ERA5-höz közeliít a legjobban- 

hanem inkább a módszerek átlagától tér el a legkisebb mértékben  8225 - 8104 = 121 kWh és ez kevesebb 

mint kb 1,5% eltérést jelent, ami igencsak jó közelítés.  

A teljesítmény-hasznosítási  mutató végülis 965 kWh/kWp/év lett. 

 

  

Amint látszik, 1660 kWh túltermelésünk lett, aminek nagyon örülök, mert alapvetően így terveztem. 



Egyrészt azért, mert ha nyugdíjba megyek, több lesz a fogyasztásunk, mert többet leszünk idehaza, 
másrészt meg azért, 
mert a panelek öregszenek, és szeretném, ha még sokáig fedeznék a fogyasztásunkat, úgyhogy ez a többlet 
jelenti  
erre a tartalékot. 
A komfortérzetet növelendő és a fogyasztást csökkentendő idő közben kicseréltettem három kétszárnyas 
kültéri ajtót, 
illetve kőzetgyapot szórásos módszerrel szigeteltettem a tetőfödémet, amitől 2020-ban némi további 
fogyasztáscsökkenést várok... 
 
Végül mellékelem a drónképet, amit akkor készítettél, amikor átadtátok a rendszert, csak hogy ne kelljen 
külön kikeresned... 

  


